
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 8. februar 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 544 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares endeligt. 

 

Spørgsmål nr. 544:  

”Ministeren bedes oplyse, om der i dag gives dispensationer til at anvende kviksølv til 

humant brug og i givet fald oplyse, hvem der vurderer, om der skal gives dispensation 

og begrundelserne for sådanne dispensationer” 

 

Svar: 

Til brug for min besvarelse af spørgsmålet har ministeriet anmodet om bidrag fra 

Miljø- og Fødevareministeriet, som oplyser følgende:  

 

”I henhold til bekendtgørelse om forbud mod import, salg og eksport af kviksølv og 

kviksølvholdige produkter (bekendtgørelse nr. 73 af 25/01/2016) kan der i særlige til-

fælde gives dispensation til import, salg og eksport af kviksølv eller kviksølvholdige 

produkter. Bekendtgørelsen regulerer ikke anvendelsen af kviksølv til humant brug, 

hvorfor der på baggrund af denne ikke kan gives dispensation til anvendelse til hu-

a t brug.” 

 

Endvidere henvises til svar på SUU alm. del spm. 536 og SUU alm. del spm. 538. 
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